
BOMO OKUŽILI BARJANSKI REZERVAT PITNE VODE

Kmetje so prvi varuhi narave!
Poročila vodje gradbišč na Ljubljanskem

baiju Igorja Lampiča iz Vodnogospodarske-
ga podjetja HIDROTEHNIK Ljubljana za-
jemajo za prvo polovico letošnjega leta šte-
vilna imena barjanskih jarkov in grabnov. Če
navedemo, da je Območna vodna skupnost
Ljubljanica-Sava dala za ta dela spomladi
4,1 milijarde dinarjev, bodo poznavalci te-
rena priznali, da so vodarji uredili številne
osnovne odvodnike na barju. Predno bomo
navedli kje, pa dajmo besedo Igorju Lam-
piču.

»Pri čiščenju barjanskih jarkov je okrog 80
odstotkov strojnega dela. Jarki imajo po
končanem čiščenju lepo očiščene bregove in
dno ter izkopan material, ki je na grobo
razvrščen ob jarku, da ga kmetje lahko kas-
neje z brano popolnoma uredijo. Seveda mi
ne moremo ves čas čistiti jarkov, v katerih se
v zadnjem času nabira vse več plastičnih,
steklenih, gradbeniških in drugih odpadkov.
Posebno kritičen je Kušlanov graben v No-
tranjih Goricah, v katerem je izredno veliko
navlake. Ta vse bolj vpliva na kvaliteto ozi-
roma slabšanje barjanske vode, istočasno pa
predstavljajo tudi zamašek ob velikih vodah,
ko zalije ta graben Ljubljanica. Morda se bo
zdelo nekaterim pretirano, a delavci vodne-
ga gospodarstva, ki moramo skrbeti za čiste
vodne vire, opozarjamo prebivalstvo na ne-
varnost okužb podtalnice in na velikanske
stroške, ki bodo nastali takrat, če bo potreb-
no vodo črpati že iz drugega, okrog 50 do 80
metrov globokega horizonta. Podravske te-
žave z vodnimi viri se lahko pojavijo tudi pri
nas.«

Navedite nam, katere jarke in grabne ste
očistili na Ljubljanskem barju?

»Če bi hotel naštevati prav vse jarke, bi
bilo to preveč. Zato zapišite, da stno v kra-
jevni skupnosti Tomišlej uredili 4905 m jar-
kov, v krajevni skupnosti Preserje-Podpeč
7.420 jarkov, v ižanski smo naredili nov 1264
m dolg jarek do doma v Dragi in nov prepust
pri Gerbcu, v krajevnih skupnostih Pijava
gorica in Škofljica smo očistili 5503 m bar-
janskih odvodnikov, v dobrovski krajevni
skupnosti 630 m jarkov in zajed na Beževici
in drugih jarkih in vodotokih, v Vnanjih
Goricah 4396 m in Notranjih Goricah 4279
metrov jarkov. Krajevna pomembnejša dela
smo izvedli tudi v krajevnih skupnostih Ra-
kova jelša, Zeleni log in Horjul.«

To so dela, ki so povezana z barjanskimi
jarki. Ste s tem zaključili vašo letošnjo de-
javnost na barju?

»Izkoristili smo sredstva za to vrsto vzdr-
ževanja barjanskih vodotokov, seveda pa to
ni edino delo, ki smo ga opravili na tem
terenu. Moram še enkrat ponoviti, da naj
prebivalci ne mečejo več najrazličnejših od-
padkov v barjanske jarke, pa tudi ribiče bi
rad opozoril, da je na barju spet oživel kri-
volov. Na Igu smo npr. za Mizarstvom Ig

sredi dopoldneva našli tri domačine, ki so
z dvema vilicama in mrežo lovili ribe v Išci.
Pa tudi pranje avtomobilov ob vodotokih je
spet oživelo. Kot, da si hočemo popolnoma
odžagati vejo, na kateri živimo.«

Stane Jesenovec


